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REVISTA PRESEI 
 

 MEN: Pachetul legislativ în domeniul educaţiei urmează să fie elaborat până la 31 martie; va fi lansat în 
dezbatere public 
Pachetul legislativ în domeniul educaţiei urmează să fie elaborat până la 31 martie 2019, pentru a putea fi lansat 
în dezbatere publică, a precizat Ministerul Educaţiei Naţionale într-un comunicat remis presei, în 
contextul protestului organizat miercuri de Federaţia Sindicatelor din Educaţie "Spiru Haret" în faţa instituţiei. 
Potrivit MEN, costul standard per elev/preşcolar pentru cheltuielile cu salariile, sporurile, indemnizaţiile şi alte 
drepturi salariale în bani, stabilite prin lege, precum şi pentru contribuţiile aferente acestora pentru unităţile de 
învăţământ, inclusiv stabilirea valorii costului standard pentru coeficientul 1, creşte de la 4.413 lei (în anul 2018), 
la 5.384 lei, în anul 2019. 
"În procesul de emitere a actelor administrative, au avut loc întâlniri în comisiile tehnice cu federaţiile sindicatelor 
reprezentative din învăţământ, inclusiv în comisiile de dialog social. Totodată, au avut loc întâlniri cu directorii 
unităţilor de învăţământ, cu reprezentanţii personalului didactic auxiliar şi nedidactic, reprezentanţii FSLI şi FSE 
"Spiru Haret". Proiectul de ordin a fost discutat în comisia de dialog social, fără Federaţia Sindicatelor din Educaţie 
"Spiru Haret", care nu a dorit să participe şi a plecat de la discuţii. Nu s-au aprobat restrângeri de activitate. Prin 
ordinul ministrului Educaţiei Naţionale nr. 3.191/2019, a fost aprobată structura anului şcolar 2019-2020, pentru 
tot sistemul de învăţământ de stat. (...) Totodată, este de subliniat faptul că în anul şcolar 2018-2019, în sistemul 
de învăţământ preuniversitar, din totalul de 215.833 de norme didactice de predare, 16.437 de norme sunt 
ocupate de personal didactic titular în regim de plată cu ora, iar 4.533 de norme didactice sunt ocupate de 
personal didactic fără studii corespunzătoare postului", arată MEN. 
Totodată, reprezentanţii MEN afirmă că, în raport cu numărul de norme ocupate în anul şcolar 2018-2019 cu 
personal didactic titular încadrat în regim de plată cu ora (peste norma de bază), respectiv numărul de norme 
ocupate cu personal didactic fără studii corespunzătoare, în anul şcolar 2019-2020 nu se vor înregistra restrângeri 
de activitate în rândul cadrelor didactice titulare. 
MEN subliniază că, potrivit legii, se acordă sporul de suprasolicitare neuropsihică cadrelor didactice de 10% care 
predau cu normă întreagă sau parţială. 
"Copiii cu CES (n.r. - cerinţe speciale) integraţi în şcolile de masă beneficiază de sprijin educaţional (profesori 
itineranţi şi de sprijin), conform art. 7, precum şi de asistenţă socială, conform art. 51, alin. (2) din Legea Educaţiei 
Naţionale nr. 1 cu modificările şi completările ulterioare", mai susţine MEN. 
Zeci de membri ai Federaţiei Sindicatelor din Educaţie "Spiru Haret" pichetează, miercuri, sediul Ministerului 
Educaţiei Naţionale, nemulţumiţi de situaţia în care se află sistemul de învăţământ. 
Printre revendicările FSE "Spiru Haret" se numără: elaborarea pachetului legislativ pe educaţie - cu termen 31 
martie, conform Acordului încheiat între federaţiile sindicale din învăţământ şi Guvernul României; majorarea 
costului standard per preşcolar/elev - faţă de lipsa acută de resurse umane, materiale şi financiare; respectarea 
parteneriatului social; asigurarea personalului didactic de predare calificat; plata, în regim de urgenţă, a tuturor 
sumelor rezultate din sentinţele judecătoreşti definitive, anterioare datei de 31.12.2018 (care, conform Acordului, 
trebuia realizată până la 31.01.2019); calcularea corectă a sporurilor şi indemnizaţiilor la nivelul salariilor în plată; 
stoparea violenţei în unităţile de învăţământ; asigurarea profesorilor de sprijin, a consilierilor psihopedagogi, 
precum şi a finanţării suplimentare pentru unităţile de învăţământ de masă cu clase în care sunt înscrişi copii cu 
cerinţe educaţionale speciale; instrumente reale, aplicabile în situaţiile în care cadrele didactice nu dau dovadă de 
profesionalism, nu au vocaţie, perturbă desfăşurarea întregii activităţi a unităţilor de învăţământ; angajarea în 
mod real a răspunderii pentru prejudiciile aduse şcolii.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Protestul taximetriștilor, anunțat pentru 28 februarie, a fost amânat 
Protestul taximetriștilor, anunţat pentru joi,  va fi amânat pentru data de 13 martie, dacă promisiunile făcute 
miercuri seara de miniștrii Transporturilor și Dezvoltării Regionale nu vor fi respectate. 
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Şoferii de taxi urmau să ceară modificarea Legii Taximetriei, cu scopul interzicerii serviciului Uber. Însă Ministerul 
Transporturilor a transmis un comunicat referitor la inițierea procedurii de consultare publică cu privire la 
modificarea Legii taximetriei. 
În cel mai scurt timp, proiectul va fi postat pe site-ul Ministerului Dezvoltării Regionale. 
După parcurgerea etapelor de avizare interministerială, proiectul de act normativ va fi introdus pe ordinea de zi a 
ședinței de Guvern. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Guvernul a luat DECIZIA: lovitură în PLIN pentru companii precum Uber și Taxify 
Proiectul de act normativ de modificare a Legii taximetriei nr. 38/2003 va fi publicat vineri pe site-ul Ministerului 
Dezvoltării Regionale şi Administraţiei Publice (MDRAP), iar după parcurgerea etapelor de avizare 
interministerială documentul va fi introdus pe ordinea de zi a şedinţei de Guvern, potrivit unui comunicat al 
Ministerului Transporturilor. 
Transportatorii autorizaţi cereau Guvernului să rezolve cu celeritate această situaţie şi să excludă falşii 
transportatori de pe drumurile României, aşa cum sunt excluşi falşii medici, falşii preoţi sau falşii avocaţi, 
deoarece şi taximetriştii fără licenţă şi fără autorizaţie sunt falşi transportatori de persoane. 
Conform sursei citate, miercuri, la sediul MT, a avut loc întâlnirea ministrului Transporturilor, Răzvan Cuc, şi 
viceprim ministrului şi ministru al Dezvoltării Regionale şi Administraţiei Publice, Daniel Suciu, cu reprezentanţii 
Confederaţiei Operatorilor şi Transportatorilor Autorizaţi din România (COTAR). 
"În urma întâlnirii s-a convenit ca vineri, 1 martie 2019, pe site-ul Ministerului Dezvoltării Regionale şi 
Administraţiei Publice (MDRAP), să fie publicat anunţul referitor la iniţierea procedurii de consultare publică cu 
privire la proiectul de act normativ de modificare a Legii taximetriei nr. 38/2003", se spune în comunicat. 
De asemenea, s-a precizat şi faptul că, după parcurgerea etapelor de avizare interministerială, proiectul de act 
normativ va fi introdus pe ordinea de zi a şedinţei de Guvern. 
"Sunt un om de cuvânt, dar, totodată, nu voi face rabat de la respectarea prevederilor legale referitoare la 
procedurile ce trebuie respectate în ceea ce priveşte elaborarea şi promovarea proiectelor de acte normative. În 
cel mai scurt timp, proiectul de modificare a Legii nr. 38/2003 va fi postat pe site-ul MDRAP şi vor iniţiate toate 
demersurile legale pentru promovarea acestuia", a declarat Daniel Suciu. 
La rândul său, Răzvan Cuc a afirmat: "Cred cu tărie că cea mai bună cale este dialogul şi sunt absolut sigur că la 
toate problemele ridicate de dumneavoastră vom identifica rapid cele mai bune soluţii, conform prevederilor 
legale. Dar, totodată, vă solicit, în calitatea dumneavoastră de reprezentanţi ai patronatului din transportul rutier, 
ca firmele din acest domeniu să asigure nivelul corespunzător de siguranţă şi confort pentru pasageri". 
Confederaţia Operatorilor şi Transportatorilor Autorizaţi din România (COTAR) programaseră reluarea protestelor 
de stradă joi, 28 februarie, dacă Guvernul nu ar fi promovat ordonanţă promisă în urmă cu două săptămâni, 
referitoare la modificarea Legii taximetriei 
În data de 13 februarie, peste 1.600 de taximetrişti au protestat în Piaţa Victoriei, timp de patru ore, solicitând 
modificarea Legii taximetriei, astfel încât să poată fi sancţionaţi cei care desfăşoară fără autorizaţie transport 
public de persoane şi în special transport în regim taxi. 
Preşedintele COTAR a susţinut că mitingul transportatorilor nu este unul politic, ci intenţionează să atragă încă o 
dată atenţia Guvernului României că trebuia să scoată din Legea Taximetriei sintagma "în mod repetat", introdusă 
în 2015 de fostul ministru al Transporturilor, Lucian Şova, şi trecerea activităţii de ''rent a car'' la Autoritatea 
Rutieră Română (ARR). 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Decizii CRUCIALE luate de Viorica Dăncilă și miniștrii săi: Ce ACTE s-au adoptat în, probabil, cea mai 
importantă ședință de Guvern pentru viitorul României 
STIRIPESURSE.RO vă prezintă proiectele de acte normative sau de care Guvernul a luat act în ședința Guvernului 
României din 27 februarie 2019. În ședința de miercuri, Viorica Dăncilă a dat o OUG în care își înființează 
cancelaria prim-ministrului. 
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I. ORDONANȚE DE URGENȚĂ 
1. ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ privind modificarea și completarea unor acte normative 
II. HOTĂRÂRI 
HOTĂRÂRE pentru modificarea art.2 din Hotărârea Guvernului nr.186/2009 privind aprobarea Programului pentru 
compensarea cu 90% a preţului de referinţă al medicamentelor 
HOTĂRÂRE pentru aprobarea schemei "Ajutor de minimis pentru aplicarea programului de susţinere a produsului 
tomate în spaţii protejate", pentru anul 2019 
HOTĂRÂRE pentru aprobarea schemei "Ajutor de minimis pentru aplicarea programului de susţinere a producţiei 
de usturoi", beneficiarilor, condiţiilor de eligibilitate, modului de acordare a ajutorului de minimis, a valorii anuale 
totale a acestuia, precum şi modalităţile de verificare şi control 
HOTĂRÂRE privind modificarea art. 1 alin. (2) din Hotărârea Guvernului nr.177/2016 privind organizarea şi 
funcţionarea Agenţiei Naţionale pentru Egalitatea de Şanse între Femei şi Bărbaţi 
HOTĂRÂRE pentru stabilirea nivelului de reprezentare a României în Consiliul Guvernatorilor Băncii Asiatice de 
Investiţii în Infrastructură 
HOTĂRÂRE pentru modificarea şi completarea anexei nr.17 la Hotărârea Guvernului nr.1705/2006 pentru 
aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului 
HOTĂRÂRE privind aprobarea Acordului între Guvernul României şi Guvernul Sultanatului Oman cu privire la 
eliminarea obligaţiei vizei pentru titularii de paşapoarte diplomatice, speciale şi de serviciu, semnat la Muscat, la 5 
noiembrie 2018 
HOTĂRÂRE privind modificarea şi completarea anexei nr. 12 la Hotărârea Guvernului nr. 1705/2006 pentru 
aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului 
HOTĂRÂRE privind aprobarea modelelor listelor electorale care vor fi folosite la alegerile pentru membrii din 
România în Parlamentul European din anul 2019 
HOTĂRÂRE privind aprobarea modelului buletinului de vot care va fi folosit la alegerile pentru membrii din 
România în Parlamentul European din anul 2019 
HOTĂRÂRE privind trecerea unor construcţii aflate în administrarea Ministerului Afacerilor Interne prin structurile 
teritoriale ale Inspectoratului General pentru Situaţii de Urgenţă, din domeniul public al statului în domeniul 
privat al acestuia, în vederea scoaterii din funcţiune, casării şi valorificării, şi pentru actualizarea anexei nr.1 la 
Hotărârea Guvernului nr.1705/2006 pentru aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al 
statului 
HOTĂRÂRE pentru modificarea şi completarea Hotărârii Guvernului nr.48/2015 privind stabilirea sistemului de 
management şi control în vederea gestionării fondurilor acordate României prin Cadrul financiar multianual 2014-
2020, domeniul Afaceri interne 
HOTĂRÂRE privind actualizarea anexei nr. 1 la Hotărârea Guvernului nr. 1.705/2006 pentru aprobarea 
inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului pentru unele imobile aflate în administrarea 
Ministerului Afacerilor Interne 
HOTĂRÂRE pentru aprobarea bugetului de venituri și a cheltuielilor necesare pentru pregătirea, organizarea și 
desfășurarea alegerilor pentru membrii din România în Parlamentul European din anul 2018 
HOTĂRÂRE privind stabilirea măsurilor pentru buna organizare și desfășurare a alegerilor pentru membrii din 
România în Parlamentul European din anul 2019 
HOTĂRÂRE privind modelul, dimensiunile, condițiile de tipărire, de gestionare și de utilizare a timbrului 
autocolant la alegerile pentru membrii din România în Parlamentul European din anul 2019 
HOTĂRÂRE pentru aprobarea modelelor ștampilelor birourilor electorale și a modelului ștampilei cu mențiunea 
”VOTAT”, care vor fi folosite la alegerile pentru membrii din România în Parlamentul European din anul 2019 
HOTĂRÂRE pentru modificarea și completarea Hotărârii Guvernului nr. 226/2015 privind stabilirea cadrului 
general de implementare a măsurilor programului național de dezvoltare rurală cofinanțate din Fondul European 
Agricol pentru Dezvoltare Rurală și de la bugetul de stat 
HOTĂRÂRE privind stabilirea cadrului instituțional și a unor măsuri pentru punerea în aplicare a Regulamentului 
(CE) nr. 110/2008 al Parlamentului European și al Consiliului din 15 ianuarie 2008 privind definirea, desemnarea, 
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prezentarea, etichetarea și protecția indicațiilor geografice ale băuturilor spirtoase și de abrogare a 
Regulamentului (CEE) nr. 1576/89 al Consiliului 
HOTĂRÂRE pentru aprobarea normelor metodologice de aplicare a prevederilor Ordonanței de urgență a 
Guvernului nr. 46/2018 privind înființarea, organizarea și funcționarea Oficiului Național pentru Achiziții 
Centralizate și pentru modificarea și completarea Hotărârii Guvernului nr. 502/2018 privind organizarea și 
funcționarea Oficiului Național pentru Achiziții Centralizate și pentru modificarea și completarea unor acte 
normative 
HOTĂRÂRE pentru completarea Listei proiectelor strategice de investiții care urmează a fi pregătite și atribuite în 
parteneriat public-privat de către Comisia Națională de Strategie și Prognoză, aprobată prin Hotărârea Guvernului 
nr. 357/2018 cu modificările și completările ulterioare 
HOTĂRÂRE privind exercitarea, cu caracter temporar, prin detașare în condițiile legii, a funcției publice de 
subprefect al județului Cluj de către Danci Ioan-Alin 
HOTĂRÂRE privind exercitarea, cu caracter temporar, prin detașare în condițiile legii, a funcției publice de 
subprefect al județului Giurgiu de către Moțan Gogu 
III. MEMORANDUMURI 
1. MEMORANDUM cu tema: Nota-Mandat de negociere a Acordului de împrumut dintre România şi Banca 
Internaţională pentru Reconstrucţie şi Dezvoltare în valoare de 50 milioane euro, în vederea finanţării proiectului 
privind îmbunătăţirea capacităţii de rezilienţă şi răspuns la situaţii de urgenţă şi Nota-mandat de negociere a 
Acordului de împrumut dintre România şi Banca Internaţională pentru Reconstrucţie şi Dezvoltare în valoare de 
40 milioane euro, în vederea finanţării proiectului privind consolidarea infrastructurii şi a pregătirii pentru situaţii 
critice de urgenţă 
2. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea negocierii şi semnării acordului dintre Guvernul României şi Guvernul 
Republicii Populare Chineze în domeniul cooperării ştiinţifice şi tehnologice 
3. MEMORANDUM cu tema: Negocierea şi semnarea Protocolului de colaborare între Ministerul Afacerilor 
Interne şi Ministerul Justiţiei al Republicii Moldova pentru consolidarea capacităţii chinologice şi a pregătirii de 
bază şi avansate în domeniul utilizării câinilor de serviciu 
4. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea iniţierii negocierii Acordului între Guvernul României şi Guvernul 
Republicii Moldova privind reglementarea construirii unor apeducte 
5. MEMORANDUM cu tema: Transmiterea răspunsului autorităților române la Raportul Comitetului european 
pentru prevenirea torturii şi a pedepselor şi tratamentelor inumane din cadrul Consiliului Europei, ca urmare a 
vizitei periodice a Comitetului în România, în perioada 7-19 februarie 2018 şi a Raportului elaborat cu această 
ocazie 
IV. NOTE 
1. NOTĂ cu tema: Planul anual 2019 al Agenției de Cooperare Internațională pentru Dezvoltare (RoAid) 
V. PUNCTE DE VEDERE 
1. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea și completarea art. 1 din 
Legea nr. 46/2003 privind drepturile pacientului 
2. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea și completarea Legii nr. 
43/2014 privind protecția animalelor utilizate în scopuri științifice 
3. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea art. 24, alin. (3) din 
Legea nr. 231/2018 privind modificarea și completarea Legii fondului funciar nr.18/1991 
4. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea Ordonanței de urgență a 
Guvernului nr. 195/2002 privind circulația pe drumurile publice 
5. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă privind activitățile de transport alternativ cu 
un vehicul cu șofer ”VTS” 
6. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă privind dialogul social 
7. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă privind activitățile prestabilite de tip 
ridesharing 
8. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru completarea Ordonanței de urgență 
a Guvernului nr. 195/2005 privind protecția mediului 
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9. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea art. 98 alin. (2) din 
Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 195/2002 privind circulația pe drumurile publice 
10. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă privind regimul cumulului pensiilor cu 
veniturile salariale provenite din cadrul autorităților și instituțiilor publice 
11. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea și completarea Legii 
nr.45/2009 privind organizarea și funcționarea Academiei de Științe Agricole și Silvice ”Gheorghe Ionescu-Șișești” 
și a sistemului de cercetare-dezvoltare din domeniile agriculturii, silviculturii și industriei alimentare 
12. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru completarea art. 135 din Legea nr. 
95/2006 privind reforma în domeniul sănătății 
13. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea şi completarea 
Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 111/2010 privind concediul şi indemnizația lunară pentru creșterea 
copiilor 
14. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea Legii nr. 78/2014 
privind reglementarea activității de voluntariat în România, precum și a Legii nr.176/2018 privind internshipul. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Viorica Dăncilă, în şedinţa de guvern: “Domnul preşedinte Iohannis face tot posibilul să împiedice dezvoltarea 
României” 
Premierul Viorica Dăncilă l-a acuzat pe preşedintele Klaus Iohannis, la începutul şedinţei de guvern, că blochează 
de mai multe luni acţiunile Guvernului. 
„Începem şedinţa de guvern într-o formulă completă, cu miniştri titular pe toate posturile, după o perioadă 
nepermis de lungă, în care ne-am confruntat cu un blocaj lipsit de orice explicaţie credibilă din partea 
preşedintelui României. (...) Constat că domnul preşedinte face tot posibilul să împiedice dezvoltarea României, 
continuând blocajul pe care îl practică de luni bune la adresa Executivului, prin contestarea bugetului la Curtea 
Constituţională. Acest gest fără precedent denotă o lipsă de responsabilitate ce poate afecta credibilitatea 
României şi, implicit, indicatorii macroeconomici ai ţării. 
Prin această atitudine, domnul preşedinte arată că nu este interesat nici de creşterea veniturilor populaţiei, nici 
de creşterea investiţiilor, nici de îmbunătăţirea actului medical, nici de creşterea accesului la educaţie, ci doar de 
campania electorală. Este de neînţeles de ce preşedintele a ales să blocheze prin acest gest creşterea alocaţiilor 
copiilor, deşi în urmă cu câteva zile blama acest lucru. Mă întreb când spune adevărul: când face declaraţii politice 
de campanie sau atunci când anunţă că a blocat guvernul? Sau preşedintele se teme cumva că acest buget de 
dezvoltare va duce la prea multe investiţii? (…) Singura preocupare a domnului preşedinte este campania 
electorală în care a intrat de ceva vreme, iar atitudinea domniei sale nu are nicio legătură cu interesul românilor şi 
al României”, a declarat premierul. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Comisia Europeană, despre România: Încrederea investitorilor este erodată de continua instabilitate 
legislativă/ Măsurile privind Pilonului II afectează pensiile viitoare, piaţa de capital şi economia 
Creşterea economică bazată pe consum, instabilitatea legislativă, majorarea nesustenabilă a salariilor şi recentele 
reglementări din domeniul financiar sunt doar câteva dintre riscurile pentru economia României pe care le 
remarcă, în cel mai recent raport semestrial, Comisia Europeană (CE). 
„Modelul de creştere economică al României, bazat pe cheltuielile de consum, afectează capacitatea ţării de a 
atinge standardele de viaţă ale UE într-un mod durabil. Reducerea la jumătate a creşterii PIB-ului din 2018, în 
mare parte din cauza încetinirii cheltuielilor de consum, a arătat limitele modelului de creştere economică a 
României. Creşterea considerabilă a salariilor, scăderea forţei de muncă şi lipsa de competenţe riscă să submineze 
capacitatea ţării de a concura pe plan internaţional”, atenţionează „Raportul semestrial privind România”, realizat 
de Comisia Europeană şi publicat miercuri. 
Economia României a crescut cu 7% în 2017, iar anul trecut a încetinit la apromixativ 4% faţă de anul anterior, în 
condiţiile în care inflaţia mai mare a afectat venitul disponibil şi cheltuielile de consum, iar creşterea puternică a 
importurilor de bunuri de consum, care au depăşit exporturile, a determinat majorarea deficitului de cont curent 
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al ţării, care este în jur de 3,2%, conform raportului citat. „În ciuda încetinirii substanţiale din 2018, creşterea 
economică rămâne robustă”, subliniază raportul citat. 
„Mai mult, încrederea investitorilor este erodată de continua instabilitate legislativă, de deciziile imprevizibile, 
calitatea instituţională scăzută şi slăbirea continuă a luptei împotriva corupţiei”, remarcă raportul semestrial 
pentru România. 
În plus, inegalitatea şi sărăcia rămân ridicate, cu disparităţi regionale tot mai mari, iar asigurarea continuităţii 
reformelor anterioare şi trecerea spre modelul de creştere bazat pe investiţii ar putea să îndrepte dezvoltarea 
economiei spre o convergenţă durabilă către „standardele de viaţă ale UE şi să contribuie la reducerea 
inegalităţilor”. 
Raportul subliniază că salariile sunt încă scăzute în comparaţie cu media UE, dar majorarea puternică începută din 
2016 riscă să pună presiune asupra competitivităţii, dacă nu este însoţită de creşteri similare ale productivităţii. 
De asemenea, se menţionează că deficitul structural va rămâne în general stabil şi ridicat, la aproximativ 3,4% în 
2019, dar va creşte considerabil în 2020, din cauza majorării salariilor, mai ales îns ectorul public, dar reducerii de 
taxe. 
„Recentele reglementări parlamentare şi guvernamentale au creat riscuri pentru stabilitatea sectorului financiar. 
Acestea ar putea avea un impact negativ asupra creditării şi ar putea limita impactul politicii monetare şi ar putea 
inversa îmbunătăţirea continua înregistrată de mai mulţi ani. În plus, modificările aduse modului în care sunt 
gestionate fondurile de pensii administrate privat au sporit impredictibilitatea şi le pot submina viabilitatea pe 
termen lung. La rândul său, aceasta poate împiedica dezvoltarea pieţelor de capital şi poate priva economia de o 
importantă sursă de finanţare pe termen lung a investiţiilor”, subliniază raportul citat. 
Investiţiile publice şi private în infrastructură, educaţie, asistenţă medicală, incluziune socială şi inovare pot 
îmbunătăţi productivitatea şi creşterea economică pe termen lung, recomandă raportul menţionat. 
„Investiţiile publice au fost reduse, în ultimii ani, şi este de aşteptat să fie redresate doar lent, în timp ce 
investiţiile private ar putea fi afectate de creşterea incertitudinii. Investiţiile în infrastructura de transport, 
energetică şi de mediu ar consolida potenţialul de creştere pe termen lung al economiei şi ar avea un impact 
pozitiv asupra nivelului de trai al populaţiei. Sistemul educaţional nu pregăteşte suficient oamenii pentru fi apţi pe 
piaţa muncii şi o mai bună integrare socială. Asigurarea faptului că forţa de muncă a României îşi atinge întregul 
potenţial înseamnă să se investească şi în incluziunea socială şi asistenţa medicală. Creşterea finanţării publice şi 
private a inovării ar ajuta economia României să se orienteze către activităţi cu valoare adăugată mai mare”, 
apreciază realizatorii raportului. 
De asemenea, se subliniază că România a înregistrat puţine progrese în ceea ce priveşte: nivelul de colectare al 
taxelor; achiziţiile publice; educaţia de calitate; dezvoltarea cu întârziere a centrelor comunitare; progrese limitate 
au fost făcute în cee ace priveşte pregătirea proiectelor de investiţii publice şi a privatizărilor, în timp ce accesarea 
de fonduri UE este redusă. 
În schimb, România nu a progresat deloc la următoarele capitole: politica fiscală, care include adoptarea bugetului 
de stat anual; salariul minim, care este stabilit în continuare de către Guvern, într-o manieră arbitrară, în timp ce 
legea pentru stabilirea unui venit de incluziune lipseşte; deciziile sunt luate, în continuare, într-un mod 
impredictibil, cu o legislaţie complexă şi uneori controversată care este adoptată prin decrete de urgenţă, fără 
niciun studiu de impact şi nici o consultare a celor afectaţi. 
Măsurile privind Pilonului II afectează pensiile viitoare, piaţa de capital şi economia României 
Experţii Uniunii Europene (UE) susţin că măsurile adoptate prin OUG nr. 114/2018 privind Pilonul II slăbesc 
puternic acest sistem şi au efecte negative asupra pensiilor viitoare ale românilor, a pieţei de capital, investiţiilor 
pe termen lung şi economiei României în ansamblu. 
„Pilonul II de pensii private a fost în continuare afectat de măsurile legislative. În decembrie 2018, Guvernul 
României a majorat semnificativ cerinţele de capital pentru companiile care administrează fondurile de pensii de 
pe Pilonul II şi în acelaşi timp a redus substanţial nivelul permis pentru comisioanele de administrare. De 
asemenea, participanţii cu cel puţin 5 ani de vechime în sistem pot acum să oprească transferul contribuţiilor lor 
de la sistemul public către fondurile private de pensii. Aceste modificări, care vin după reducerea cotei de 
contribuţie de la 5,1% la 3,75% operată în 2018, slăbesc semnificativ Pilonul II de pensii, cu consecinţe negative 
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pentru dimensiunea şi calitatea pensiilor viitoare, dezvoltarea pieţei de capital şi finanţarea pe termen lung a 
economiei României”, precizează Comisia Europeană (CE) în „Raportul de ţară pe anul 2019 privind România”. 
Acest raport a fost publicat miercuri, conţinând analize aprofundate ale economiei şi politicilor adoptate de 
autorităţi, susţin reprezentanţii Asociaţiei pentru Pensiile Administrate Privat din România (APAPR). 
„Aceste modificări fac mediul de business în care operează administratorii fondurilor de pensii extrem de 
imprevizibil, le afectează rezultatele financiare şi majorează probabilitatea ieşirii acestora de pe piaţă. (...) Ieşirea 
probabilă de pe piaţă a unor fonduri de pensii din cauza acestor măsuri legislative recente ar putea priva 
economia României de o sursă potenţială de finanţare a investiţiilor”, mai arată raportul citat. 
De asemenea, câştigul bugetar pe termen scurt al stopării transferului de contribuţii către Pilonul II se va disipa pe 
termen lung, în timp ce venitul românilor la vârstă pensionării va fi mai puţin diversificat, conform sursei citate. 
„Pensiile viitoare vor fi supuse unor riscuri politice şi demografice mai mari. Funcţionarea şi stabilitatea sectorului 
financiar şi finanţarea pe termen lung a economiei pot fi afectate de măsurile legislative recente, (...) inclusiv noile 
reguli ce vizează Pilonul II de pensii private, care sunt de natură să frâneze puternic dezvoltarea pieţei de capital şi 
aşa foarte fragile din România”, mai evidenţiază „Raportul de ţară pe anul 2019 privind România”. 
Legislaţia recent adoptată de Guvern şi Parlament a creat riscuri pentru stabilitatea sectorului financiar, potrivit 
sursei menţionate. 
„De asemenea, schimbările aduse legislaţiei Pilonului II au crescut gradul de incertitudine din sector, subminând 
viabilitatea pe termen lung a fondurilor de pensii private. Aceasta va duce la frânarea dezvoltării pieţelor de 
capital, privând economia României de o sursă importantă de finanţare a investiţiilor pe termen lung. Legislaţia 
adoptată recent în sectorul financiar, al pensiilor private, cel energetic şi de telecomunicaţii va afecta investiţiile 
viitoare din aceste domenii, va creşte incertitudinea, făcând economia României mai puţin atractivă, atât pentru 
investitorii români, cât şi pentru cei străini. Măsurile ce au vizat Pilonul II, de asemenea adoptate prin ordonanţă 
de urgenţă, ar putea să frâneze puternic dezvoltarea pieţelor de capital, care şi aşa aveau o adâncime redusă în 
România”, subliniază în „Raportul de ţară pe anul 2019 privind România”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Teodorovici dezgroapă amnistia fiscală 
Măsurile îi sunt  încă neclare ministrului și vor fi prezentate public luna viitoare. 
Ministrul a promis un pachet de măsuri cu o paletă largă. Pachetul va putea include componente precum: 
amnistia fiscală, curățarea companiilor de capital negativ și concurența neloială, a spus miercuri ministrul. 
Măsurile vor avea efect și asupra modului în care băncile vor finanța mediul de afaceri. 
Trebuie spus însă că măsurile vor avantaja și statul, nu doar mediul de afaceri. Aceasta deoarece tot miercuri 
ministrul a anunțat că se va renunța la taxarea titlurilor de stat ceea ce va încuraja populația sau băncile să dea 
statului bani cu împrumut. 
Guvernul ar putea renunţa la taxarea unor active financiare ale băncilor, precum titluri de stat sau finanţările 
pentru economie, a anunţat, miercuri, ministrul Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici, care a subliniat, totodată, 
că îşi doreşte mult ca băncile să fie parteneri reali în economie şi să-şi ţină profiturile în România. Printre 
finanţările pentru economie au fost enumerate creditele acordate prin finanţare BEI sau BERD către banca 
finanţatoare şi împrumuturile derulate prin programe guvernamentale, gen Prima Casă. 
În vara anului trecut Darius Vâlcov, consilier al premierului vorbea de necesitatea unei amnistii fiscale pe motiv că 
oricum statul nu mai poate recupera banii. În prezent însă persoanele fizice sunt urmărite de Fisc pentru datorii 
vechi de până la cinci ani. Darius Vâlcov spunea în luna iulie că măsura este necesară deoarece statul nu ar mai 
putea recupera decât o mică parte din datoriile de aproape 100 de miliarde de lei. Va fi însă noua amnistie fiscală 
aplicabilă și persoanelor fizice? 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Teodorovici: O parte din activele financiare ale bancilor, precum titlurile de stat, ar putea sa nu fie taxate 
Statul ar putea renunta la taxarea unor active financiare ale bancilor, precum titluri de stat sau finantarile pentru 
economie, a anuntat, miercuri, ministrul Finantelor Publice, Eugen Teodorovici, care a subliniat, totodata, ca isi 
doreste mult ca bancile sa fie parteneri reali in economie si sa-si tina profiturile in Romania. 
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"Masa activelor financiare va trebui sa fie dimensionata in sensul de a stimula bancile sa finanteze economia 
reala. Si repet inca o data nimeni nu doreste, eu nu doresc, ca ministrul de Finante, sa taxez vreo banca. Imi 
doresc foarte mult ca bancile sa fie cu adevarat partenerii reali in economiei, sa finanteze in Romania, sa-si tina 
profiturile in Romania, sa finanteze economia din Romania, atat public cat si privat", a declarat Eugen Teodorovici. 
Ministrul Finantelor a anuntat, totodata, ca la ora 13:00 va avea o intrevedere cu reprezentantii Asociatiei 
Romane a Bancilor (ARB) pentru a discuta pe marginea Ordonantei 114. 
"Orice dialog cat mai extins pe orice subiect nu poate fi decat un lucru bun. V-am explicat si motivele pentru care, 
din pacate pentru acest act normativ, lucrurile nu au stat in felul in care ne-am fi dorit cu totii. Astazi o sa avem si 
o intalnire cel putin pe zona bancara cu Asociatia Romana a Bancilor pentru a discuta, pentru a vedea exact 
punctul dansilor de vedere si forma la care spre final se ajunge astfel incat cel putin pe zona financiar-bancara 
lucrurile sa fie intelese foarte clar si sa nu mai fie niciun fel de termeni, de aspecte neclare in tot ceea ce inseamna 
piata financiara in Romania", a afirmat Eugen Teodorovici. 
Ministrul Finantelor a afirmat ca tot miercuri va lasa o invitatie catre reprezentantii Fondurilor de Pensii 
Administrate Private. 
Presa a adresat intrebari si reprezentantului Bancii Europene de Investitii cu privire la implicatiile OUG 114, dar 
acesta a precizat ca banca nu are mandat pentru a discuta politicile cu statele membre, ci Comisia Europena. 
"Cred ca este important sa intelegem mandatul specific al Bancii Europene de Investitii. Noi finantam proiecte. 
Spre deosebire de alte institutii financiare internationale nu avem mandat pe politici cu statele membre. Acesta 
este rolul pe care il are Comisia Europena. Odata aceste lucruri spuse, multe finantari merg pentru comunicatii, 
energie, in sectorul bancar. Si atunci, din perspectiva gestionarii riscurilor intotdeauna urmarim foarte 
indeaproape evolutiile din toate tarile membre si nu putem decat sa intampinam cu bucurie decizia domnului 
ministru de a stabili un grup de lucru care sa analizeze implicatiile masurilor care vizeaza sectorul bancar. Acesta 
este tot ceea ce pot eu sa comentez la acest moment", a spus vicepresedintele BEI Andrew McDowell, intrebat 
despre implicatiile OUG 114. 
La sfarsitul anului trecut, Guvernul a decis, prin Ordonanta de Urgenta 114, impozitarea activelor financiare ale 
bancilor in cazul unui nivel al ROBOR mai mare de 2%, contributie numita initial de autoritati "taxa pe lacomie".  
(Sursa: Agerpres) 
 

 ANAF se restructurează TOTAL: se desființează direcții și se înființează altele noi - vameșii, vizați în mod direct 
Proiectul referitor la reorganizarea Agenţiei Naţionale de Administrare Fiscală a fost adoptat de Camera 
Deputaților. În act se prevede că vor fi desfiinţate cele opt direcţii regionale şi vor fi înfiinţate la nivelul judeţelor, 
precum şi trecerea structurii vamale din cadrul ANAF la Ministerul de Finanţe, informează Agerpres. 
Proiectul de lege a fost iniţiat de UDMR şi are ca obiect de reglementare reorganizarea ANAF în sensul revenirii la 
modul de organizare a administraţiilor financiare la nivel judeţean. 
Potrivit textelor adoptate, în subordinea Agenţiei se înfiinţează direcţiile finanţelor publice judeţene, respectiv a 
municipiului Bucureşti, cu sediul în municipiile reşedinţă de judeţ, respectiv municipiul Bucureşti, instituţii publice 
cu personalitate juridică. Cele opt direcţii generale regionale ale finanţelor publice se desfiinţează şi devin, prin 
divizare, direcţii ale finanţelor publice judeţene, respectiv a municipiului Bucureşti. 
Atribuţiile direcţiilor generale regionale ale finanţelor publice, cu excepţia celor ale direcţiilor regionale vamale, 
precum şi ale birourilor vamale de interior şi de frontieră, se preiau de către direcţiile finanţelor publice judeţene, 
respectiv a municipiului Bucureşti, potrivit ariei teritoriale de competenţă. 
Aplicarea prevederilor art. 11 alin. (4) din OUG 74/2013 privind unele măsuri pentru îmbunătăţirea şi 
reorganizarea activităţii Agenţiei Naţionale de Administrare Fiscală, precum şi pentru modificarea şi completarea 
unor acte normative, aprobată cu modificări şi completări prin Legea nr. 144/2014, precum şi cu cele aduse prin 
prezenta lege, se face prin ordin al ministrului Finanţelor Publice, în termen de 30 de zile de la data intrării în 
vigoare a prezentei legi. Instrucţiunile pe baza cărora se încheie protocolul de predare-primire privind execuţia 
bugetară se aprobă prin ordin al preşedintelui Agenţiei Naţionale de Administrare Fiscală, cu avizul Ministerului 
Finanţelor Publice, mai prevede proiectul. 
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Textul adoptat mai prevede că se înfiinţează Direcţia Generală a Vămilor, ca organ de specialitate al administraţiei 
publice centrale, cu personalitate juridică, finanţat de la bugetul de stat, care se organizează şi funcţionează în 
subordinea Ministerului Finanţelor Publice. 
Direcţia Generală a Vămilor se înfiinţează prin preluarea atribuţiilor, a activităţii, a posturilor şi a personalului 
următoarelor structuri vamale din cadrul Agenţiei Naţionale de Administrare Fiscală şi a unităţilor subordonate: 
Direcţia Generală a Vămilor din cadrul aparatului propriu al Agenţiei Naţionale de Administrare Fiscală, precum şi 
direcţiile regionale vamale şi birourile vamale de interior şi de frontieră din cadrul direcţiilor generale regionale 
ale finanţelor publice. 
Organizarea, modul de funcţionare, numărul de posturi al Direcţiei Generale a Vămilor, precum şi alte aspecte 
determinate de aplicarea măsurilor de reorganizare prevăzute de prezenta lege se aprobă prin hotărâre a 
Guvernului, în termen de 30 de zile de la data intrării în vigoare a prezentei legi. Preluarea personalului în noua 
structură organizatorică a Direcţiei Generale a Vămilor şi încadrarea acestuia în funcţiile publice generale şi 
specifice stabilite ca funcţii de stat se face în termenele şi cu respectarea condiţiilor prevăzute de legislaţia în 
vigoare în limita numărului maxim de posturi aprobat. 
Deputaţii PNL şi USR au criticat proiectul, considerând că reorganizarea ANAF trebuia făcută de Guvern. 
Marţi, la Comisia de buget-finanţe, ministrul de resort, Eugen Teodorovici, a declarat că susţine acest proiect. 
"S-a vorbit mult de această nevoie de a reorganiza ANAF şi ca structură şi ca funcţii, ca împărţire a funcţiilor între 
ANAF şi Ministerul de Finanţe şi în special partea de mentalitate, probabil că mentalitatea va fi şi ea schimbată 
odată cu schimbarea acestei structuri extrem de importante pentru economia naţională. Cum va arăta? V-am 
spus vizavi de Vamă că aceasta va fi adusă la forma dinainte de 2013, adică pusă partea de vamă sub autoritatea 
Ministerului de Finanţe, ca structură independentă, şi sub Ministerul de Finanţe pentru că aşa este normal să fie. 
Mai departe, în zona de ANAF ştiţi foarte bine că anul trecut a început un proces de mutare la nivel de judeţ a 
contribuabililor mijlocii tocmai pentru o mai bună relaţie directă şi cât mai simplă cu toţi contribuabilii. De 
asemenea, propunerea făcută la comisie de colegii de la UDMR reflectă şi o dorinţă de a se desfiinţa partea de 
regiuni în ansamblul lor, deci ca şi zonă de finanţări rămâne pe regiuni partea de vamă care într-un proiect va avea 
această logică, sub autoritatea Ministerului de Finanţe şi la nivel regional partea de structuri", a precizat Eugen 
Teodorovici. 
Camera Deputaţilor este for decizional în cazul acestui act normativ. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Noi proteste faţă de OUG nr. 7 | Parchetul de pe lângă Judecătoria Constanţa prelungeşte perioada de 
suspendare a activităţii/ Parchetul Tribunalului Capitalei îşi suspendă activitatea două ore pe zi 
Procurorii Parchetului de pe lângă Judecătoria Constanţa au decis să prelungească perioada de suspendare a 
activităţii cu încă două zile, măsură luată ca formă de protest faţă de modificărilor aduse legilor justiţiei. 
Potrivit prim-procurorului Parchetului de pe lângă Judecătoria Constanţa, Viorel-Gabriel Teliceanu, miercuri s-a 
decis ca perioada de suspendare a activităţii, care iniţial fusese prevăzută a avea loc până miercuri inclusiv, să fie 
prelungită până vineri. 
„Am văzut ce au decis şi alţi colegi din ţară şi am hotărât să prelungim şi noi această formă de protest până vineri. 
Atunci vom decide ce vom face mai departe, dacă vom continua şi astfel şi în cursul săptămânii viitoare”, a 
declarat Teliceanu. 
El a spus că în această perioadă de suspendare a activităţii vor face excepţie situaţiile cu caracter urgent. 
De asemenea, miercuri, începând cu de la ora 16.00, alături de magistraţii Parchetului Tribunalului Constanţa şi 
celor de la DNA Constanţa, procurorii Parchetului de pe lângă Judecătoria Constanţa au protestat din nou, pe 
treptele din faţa instituţiei, timp de o jumătate de oră, faţă de modificările aduse legilor justiţiei. 
Parchetul de pe lângă Judecătoria Constanţa a fost printre primele parchete care a anunţat că îşi suspendă 
activitatea, ca formă de protest faţă de modificările aduse legilor justiţiei. Decizia a fost luată vinerea trecută, în 
cadrul Adunării Generale. 
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Parchetul Tribunalului Capitalei îşi suspendă activitatea câte două ore pe zi până pe 8 martie 
Parchetul de pe lângă Tribunalul Bucureşti anunţă că a decis, în şedinţa Adunării Generale, să-şi suspende 
activitatea câte două ore pe zi, în intervalul 08:00 – 10:00, până pe 8 martie, urmând ca programul cu publicul să 
fie în continuare suspendat, ca măsură de protest faţă de OUG din justiţie. 
Adunarea generală a procurorilor din cadrul Parchetului de pe lângă Tribunalul Bucureşti, întrunită miercuri, a 
decis suspendarea activităţii Parchetului, cu excepţia cazurilor urgente, în intervalul 08:00 – 10:00, până pe 8 
martie. Totodată, programul cu publicul rămâne suspendat până la aceeaşi dată, 8 martie. 
Procurorii anunţă că susţin demersul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie de a cere 
Avocatului Poporului sesizarea Curţii Constituţionale cu privire la neconstituţionalitatea OUG de modificare a 
legilor justiţiei şi solicitarea ca titularii îndreptăţiţi să sesizeze Curtea Constituţională cu privire la existenţa un 
conflict juridic de natură constituţională între Guvern ca legiuitor delegat şi Autoritatea judecătorească, întrucât 
modificările aduse prin OUG pun Ministerul Public în imposibilitate să îşi exercite atribuţiile constituţional. 
Parchetul Tribunalului Capitalei mai anunţă că se delimitează de punctele de vedere exprimate pe această temă 
de către Asociaţia Procurorilor din România şi de către Asociaţia Magistraţilor din România.  
Parchetul de pe lângă Tribunalul Neamţ îşi suspendă activitatea o săptămână, începând de vineri 
Parchetul de pe lângă Tribunalul Neamţ anunţă că a decis, în şedinţa Adunării Generale, să îşi suspende activitatea 
cu publicul o săptămână, începând de vineri, ca măsură de protest faţă de OUG din justiţie. 
Adunarea Generală a procurorilor din cadrul Parchetului de pe lângă Tribunalul Neamţ, întrunită miercuri, a decis 
suspendarea activităţii cu publicul începând din 28 februarie până în 8 martie, cu excepţia cazurilor urgente. 
Potrivit unui comunicat transmis, miercuri, de Parchetul de pe lângă Tribunalul Neamţ, procurorii din sectorul 
judiciar vor purta, în aceeaşi săptămână, în timpul şedinţelor de judecată, banderole albe pe braţe. 
Totodată, Adunarea Generală a procurorilor din cadrul Parchetului de pe lângă Tribunalul Neamţ a mai decis 
delimitarea faţă de poziţia publică a Asociaţiei Procurorilor din România, asociaţie în cadrul căreia niciunul dintre 
procurorii Parchetului de pe lângă Tribunalul Neamţ nu este membru. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Preşedintele Comisiei LIBE, despre negocierile pentru procurorul-şef european: Parlamentul European şi 
Consiliul UE vor fi parteneri egali 
Preşedintele Comisiei LIBE din PE, Claude Moraes, a declarat miercuri seara că Parlamentul European şi Consiliul 
UE sunt parteneri egali şi că în negocierea pentru procurorul şef european nu contează diferenţa de voturi date 
pentru Jean-Francois Bohnert şi Laura Codruţa Kovesi. 
”Votul lor (al membrilor Consiliului UE-n.r.) este egal cu votul nostru. Noi suntem egali. Ei au votat, noi am votat şi 
cu asta s-a terminat povestea. (...) În cele din urmă, la negocieri, atât Consiliul, cât şi Parlamentul European vor fi 
parteneri egali în această negociere. 
Este adevărat că la statele membre, candidatul francez a fost foarte mult înainte, şi la noi a fost foarte mică 
diferenţa dintre candidaţi, dar în negociere, o negociere matură, nu se va spune, nu se va uita nimeni la asta. 
Vom vedea care este cel mai bun candidat. Nu va fi simplu, există o diferenţă între cum s-a votat, dar asta este 
democraţia, aşa vrem să se întâmple voturile”, a declarat la Antena 3 preşedintele Comisiei LIBE, Claude Moraes, 
întrebat dacă va conta faptul că în comisiile LIBE şi CONT a fost un vot foarte strâns, iar în Consiliul UE a fost net în 
favoarea candidatului francez. 
Moraes a susţinut că trebuie să existe consens şi negocieri. 
”Aşa funcţionăm noi. Chiar dacă suntem blocaţi, trebuie să cedeze cineva, ca să ajungem la un consens. Nu există 
un stăpân care să spună - nu vă mai jucaţi, aşa am decis, aşa facem. 
Democraţia nu e perfectă şi nici această situaţie nu e perfectă. Membrii Consiliului sunt din stale membre, dar nu e 
partea aleasă a UE. Nu trebuie să subestimaţi ceea ce face parlamentul într-o negociere. Este o procedură nouă, 
nu e testată”, a mai spus Moraes, întrebat dacă nu există o putere mai mare de negociere din partea Consiliului 
UE. 
În cadrul reuniunii reprezentanţilor permanenţi în Consiliul UE (COREPER), Procurorul Jean-François Bohnert, din 
Franţa, s-a clasat pe primul loc, cu 50 de voturi, fiind urmat de Laura Codruţa Kovesi, din România, şi de germanul 
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Andres Ritter cu un scor egal, de 29 de puncte, în urma votului reprezentanţilor permanenţi ai statelor în Consiliul 
Uniunii Europene privind desemnarea procurorului-şef european. 
În urma unui vot secret, miercuri, Comisia LIBE a selectat-o pe Laura Codruţa Kövesi pe primul loc în lista de 
candidaţi pentru postul de procuror-şef european. Votul a fost: Laura Codruţa Kövesi -26 de voturi, Jean-François 
Bohnert (Franţa) -22 voturi, iar Andrés Ritter (Germania)- 1 vot. 
Kovesi a fost preferată şi în Comisia CONT cu o zi înainte. Laura Codruţa Kovesi a obţinut 12 voturi în Comisia 
CONT din Parlamentul European. Pe locul doi a fost Francois Bohnert- 11 voturi, iar Andres Ritter a primit un vot. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Procurorul general, Augustin Lazăr, la bilanțul pe 2018: A fost anul în care s-au exercitat presiuni mari asupra 
instituțiilor judiciare, în special asupra parchetelor 
Un an marcat de provocări, cu presiuni mari asupra sistemului judiciar. Așa a caracterizat procurorul general, 
Augustin Lazăr, anul 2018, la bilanțul Parchetului General. Ședinţa a avut loc în contextul în care sute de 
magistraţi din ţară protestează faţă de noile modificări ale legilor justiţiei prin ordonanţă de urgenţă. La 
prezentarea raportului de activitate al Ministerului Public pe 2018 a fost prezent şi preşedintele Klaus Iohannis, 
care a criticat din nou puterea. 
Critici, acuzații grave și îngrijorări la bilanțul Parchetului General. Anul trecut a crescut numărul infracțiunilor de 
violență în familie, de corupție şi de încălcări grave ale Codului Rutier. Procurorul General a reclamat și atacurile 
politice menite să submineze încrederea în Justiție. Preşedintele Klaus Iohannis, prezent la bilanț, a criticat 
Ordonanța 7 și a luat apărarea procurorilor. 
Mesajul lui Klaus Iohannis pentru magistraţi: ”Aveți de partea dumneavoastră un aliat foarte puternic: societatea 
românească” 
Puncte principale din discursul procurorului general al României, Augustin Lazăr: 

 în 2018, atenția societății în ansamblu a fost concentrată asupra autorității judecătorești 
 publicul a fost ținut captiv într-o avalanșă de teme, subiecte de presă, dezvăluiri, inițiative parlamentare și 

ministeriale, decizii judiciare și extrajudiciare și abordări publice, care, în final, nu au făcut decât să arunce o 
anatemă asupra instituțiilor sistemului judiciar 

 sub pretextul devoalării abuzurilor din modul de înfăptuire a actului de justiție și mai ales ale procurorilor, 
a fost promovată o campanie abilă, având ca scop lezarea prestigiului, a încrederii în misiunea socială și 
probitatea acestora 

 au fost extrapolate comportamente discutabile, din cazuri absolut izolate, la activitatea procurorilor în 
general, cu consecința inducerii artificiale a unei animozități față de un întreg corp profesional care își desfășoară 
activitatea, sarcinile, cu onestitate și în anominat 

 de aici până la atingerile aduse independenței nu a fost decât un pas 
 a fost anul în care s-au exercitat presiuni mari asupra instituțiilor judiciare, în special asupra parchetelor 
 în acest context, procurorul general al PICCJ a fost pus în situația de a adopta în numeroase rânduri poziții 

publice și instituționale în sensul apărării independenței procurorilor 
 a fost anul în care au continuat în avalanșă demersurile de modificare și remodificare a legilor justiției, a 

Codului penal, a Codului de procedură penală și a altor acte normative, cu impact asupra sistemului judiciar 
 a fost anul în care factorul politic a insistat și a reușit revocarea procurorului șef al DNA 
 contrar avizului negativ al CSM, a inițiat revocarea procurorului general al PICCJ 
 CCR a emis o hotărâre prin care a așezat într-o nouă paradigmă relația procurorilor cu ministrul Justiției, 

stabilind o procedură sui-generis de revocare a procurorilor de rang înalt și făcând din propunerea de revocare a 
ministrului Justiției un adevărat act administrativ imperativ pentru președintele României 

 prin semnale transmise public în mod direct ori prin alte mijloace adecvate, Ministerul Public și-a 
exprimat preocuparea față de unele modificări ori inițiative legislative față de modalitatea de promovare și 
adoptare a acestora, în sensul evidențierii lipsei de transparență, a opacității la dialog și la respectarea opiniei 
motivate a unui întreg corp profesional al magistraților din România 
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 prin ignorarea propunerilor și observațiilor venite din partea reprezentanților Ministerului Public, au fost 

adoptate amendamente legislative importante vizând cariera procurorilor, care au necesitat eforturi de 
interpretare și aplicare pentru gestionarea carierei profesionale 

 procurorului general al PÎICJ i s-au limitat atribuțiile, i s-au limitat competențele în materia resurselor 
umane și i-a fost anulată calitatea de titular al acțiunii disciplinare  în raport cu abaterile disciplinare comise de 
procurori 

 în contrapondere, e răspunzător pentru starea disciplinară din sistem 
 justețea luărilor de poziție ale Ministerului Public a fost confirmată de organismele europene chemate să 

evalueze reformele 
 Comisia de la Veneția a subliniat că modificările aduse legilor justiției subminează independența 

procurorilor și încrederea publică în justiție 
 s-a relevat, deopotrivă, necesitatea reevaluării procesului de numire și revocare a procurorilor-șefi, astfel 

încât să se asigure un sistem neutru și obiectiv, prin menținerea atribuțiilor președintelui României și ale CSM, în 
vederea echilibrării ponderii rolului ministrului Justiției 

 în opinia nr. 930 cu privire la Codurile penale, adoptată în octombrie 2018, Comisia de la Veneția a arătat 
că, luate separat, dar și prin efectul lor cumulat, amendamentele vor afecta în mod serios eficacitatea sistemului 
judiciar de a lupta cu formele de criminalitate gravă, cum ar fi corupția, infracțiunile de violență și criminalitatea 
organizată 

 mai mult, unele dintre amendamente sunt contrare obligațiilor internaționale ale României ori merg mai 
departe decât cerințele rezultate din deciziile Curții Constituționale 

 semnalele Înaltei Curți de Casație și Justiție și ale procurorilor-șefi privind efectele negative au fost 
ignorate în contextul în care dialogul era imperios necesar 

 în raportul elaborat de experții GRECO, adoptat la a 79-a reuniune plenară de la Strasbourg, publicat la 11 
aprilie 2018, se relevă nevoia întăririi rolului Consiliului Superior al Magistraturii în procedura numirii procurorilor-
șefi, a garantării prin lege a independenței procurorilor și a faptului că amendamentele care privesc răspunderea 
materială a magistraților trebuie să inducă reguli clare și predictibile și să nu constituie o amenințare la 
independența acestora 

 coerența și obiectivitatea acestor constatări a fost reținută în ultimul raport elaborat de Comisia 
Europeană în cadrul Mecanismului de cooperare și verificare 

 regresele înregistrate au generat îngrijorări fără precedent ale partenerilor europeni și au pus în discuție 
în mod serios caracterul ireversibil al progreselor 

 toate evoluțiile au determinat concluzia că recomandările adresate României în anul 2017 cu scopul 
ridicării mecanismului nu mai sunt suficiente, fiind adăugate alte recomandări 

 între acestea se regăsesc: suspendarea punerii în aplicare a legilor justiției; suspendarea imediată a 
procedurilor în curs de numire și revocare a procurorilor de rang înalt; respectarea avizelor negative ale 
Consiliului Superior al Magistraturii; redeschiderea procesului de revizuire a codurilor penale în acord cu 
recomandările formulate în cadrul mecanismului și cu avizul Comisiei de la Veneția 

 Ministerul Public a urmărit să coopereze loial și în cadru legal cu celelalte puteri ale statului 
 deși comunicarea cu ministrul Justiției a avut de suferit, relația instituțională dintre cele două entități a 

continuat să funcționeze 
 Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casație și Justiție și-a exprimat de fiecare dată disponibilitatea la 

dialog în vederea găsirii acelor soluții legislative care să corespundă standardelor europene, să fie conforme 
angajamentelor internaționale ale României și să-i protejeze pe membrii societății de infracționalitate 

 recunoscând competențele Parlamentului și ale Guvernului în materie de legiferare, expertiza 
profesională de netăgăduit a procurorilor poate constitui o sursă solidă de fundamentare a unor soluții normative 
viabile și larg acceptate 

 în tot acest climat, procurorii au continuat să își îndeplinească atribuțiile prevăzute de lege 
 coordonatele de bază ale activității acestora au fost și în anul 2018 volumul mare al cauzelor de 

soluționat, complexitatea deseori ridicată imprimată de obiectul și natura acestora, numărul mare de persoane 
implicate, diversitatea ariilor sociale și juridice din aceste spețe, abordarea multidisciplinară 
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 anul trecut, procurorii au avut de soluționat 1.753.540 cauze, din care au fost soluționate 543.971 (cu 

peste 10.000 mai mult decât în 2017). Au fost emise 46.441 soluții de trimitere în judecată (cu 510 mai multe 
decât în 2017) privind 58.979 inculpați (din care 242 persoane juridice) 

 un sector de activitate care a fost prioritar îl constituie violența în familie - au fost trimiși în judecată 1.360 
inculpați pentru infracțiuni care se subsumează acestei noțiuni, reprezentând 2,3% din totalul celor trimiși în 
judecată; s-au înregistrat 205 copii victime ale părinților, din care 151 minori; din aceștia, se remarcă 29 victime 
ale infracțiunii de omor (inclusiv tentativa), din care 12 minori și 32 victime ale infracțiunii de viol, din care 30 
minori 

 se constată creșteri ale numărului de inculpați trimiși în judecată la infracțiunile de dare de mită [de la 158 
în 2017 la 212 în 2018 (34,2%)], trafic de influență [de la 80 în 2017 la 87 în 2018 (8,7%)] și cumpărare de influență 
[de la 96 în 2017 la 121 în 2018 (26%)] 

 similar anului 2017, se evidențiază mărirea numărului de inculpați trimiși în judecată pentru infracțiuni la 
regimul circulației pe drumurile publice [respectiv 8,2%, de la 20.380 în 2017 la 22.047 în 2018 (din care 
conducerea unui vehicul sub influența alcoolului sau a altor substanțe de la 10.436 în 2017 la 11.601 în 2018, 
adică o creștere cu 11,2%)] 

 direcțiile strategice de acțiune ale Ministerului Public în anul 2018 au fost după cum urmează: a) 
investigarea infracțiunilor de corupție, folosirea funcției pentru favorizarea unor persoane, infracțiunilor de 
spălarea banilor, contra patrimoniului cultural și natural, a mediului și fondului forestier; b) recuperarea 
prejudiciilor și produsului infracțiunii 

 valoarea totală a măsurilor asigurătorii instituite în anul 2018 a fost de 2.202.994.411 lei 
 priorități pentru anul 2019: consolidarea progreselor obținute în domeniul combaterii corupției, spălării 

banilor, evaziunii fiscale, infracțiunilor împotriva mediului și a patrimoniului cultural, infracțiunilor silvice; 
combaterea infracțiunilor de violență; protecția victimelor infracțiunilor, în special a victimelor violenței 
domestice, minorilor, ale discriminării de orice tip, ale traficului de persoane, victimelor aflate în situații 
vulnerabile, infracțiunilor motivate de ură; intensificarea demersurilor pentru recuperarea prejudiciilor comise 
prin infracțiuni și a produsului infracțiunii; dezvoltarea componentei de cooperare judiciară internațională. 
Prezentarea raportului are loc în contextul în care protestele din justiţie se extind. Începând de ieri, procurorii 
DIICOT își suspendă activitatea câteva ore pe zi, iar Parchetul General este în grevă japoneză. 
Augustin Lazăr i-a solicitat Avocatului Poporului să sesizeze Curtea Constituțională cu privire la Ordonanța 7, care 
a modificat legile justiției. În motivarea solicitării, procurorul general subliniază că nu a existat o situaţie 
extraordinară care să justifice adoptarea ordonanţei de urgenţă. 
Ministrul Tudorel Toader a anunţat deja că va abroga un articol, dar mulţi magistraţi consideră că declarația sa 
este doar praf în ochi. 
Judecătorii Instanței supreme au cerut şi ei abrogarea aproape în întregime a ordonanţei, iar procurorii DNA 
protestează prin afișarea pe site a unui mesaj în care reclamă blocajul instituției din cauza Ordonanței 7. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 DNA s-a autosesizat în cazul preotului cu zeci de contracte câștigate prin PNDL 
Direcția Națională Anticorupţie, prin serviciul teritorial Constanța, s-a autosesizat în cazul preotului Mădălin 
Iscaru, a cărui firmă a câștigat zeci de contracte în mai multe județe din țară, prin Programul Național de 
Dezvoltare Locală, transmite Recorder.ro. De asemenea, a fost deschis un dosar și la Poliția Tulcea. Cazul a fost 
subiectul unui reportaj al jurnalistului Alex Nedea. 
Serviciul Teritorial Constanța din DNA s-a autosesizat și a deschis, săptămâna trecută, un dosar pentru abuz în 
serviciu în cazul afacerilor cu contracte PNDL derulate între primăriile din Constanța și firma Hercinic SRL. 
Potrivit reportajului publicat săptămâna trecută, Mădălin Iscru, preot la o parohie din județul Tulcea, a creat o 
rețea prin care, din poziția de administrator de firmă, a primit zeci de contracte finanțate de Ministerul 
Dezvoltării. Mai mult decât atât, în vara anului 2018, el a deținut funcția de consilier la același minister. 
În paralel, Poliția Tulcea a deschis un dosar penal in rem (în această fază sunt cercetate faptele, nu făptuitorii) în 
baza sesizărilor primite de la câteva persoane care au urmărit reportajul. 
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Sursa citată menționează că, la o zi după publicarea investigației, un comisar de la Serviciul de Investigare a 
Criminalității Economice a descins în Primăria Stejaru și a ridicat mai multe documente. Acuzațiile sunt de abuz în 
serviciu și complicitate la abuz în serviciu. Potrivit anchetei jurnalistice, primăria Stejaru a plătit firmei preotului 
Mădălin Iscru 100.000 de euro pentru a instala 46 de lămpi stradale în cătunul Altân Tepe.  
Jurnaliștii de la Recorder menționează că au predat autorităților documentele care au stat la baza anchetei 
jurnalistice. 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat săptămâna trecută că prin intermediul programelor PNDL a fost scoasă ţara 
din noroaie şi că din cele aproape 12.700 de investiţii, peste 10.000 au fost în mediul rural. Potrivit ingestigației, 
prin acest program au fost făcute lucrări făcute de mântuială și cu prețuri supraevaluate de zeci de ori. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Parlamentul l-a votat pe Constantin Florin Mituleţu-Buică preşedinte al Autorităţii Electorale Permanente/ 
Mituleţu: AEP va desfăşura controale fără nicio problemă, dar cu respectarea legii 
Plenul Reunit al Parlamentului a votat, miercuri, propunerea PSD, Constantin-Florin Mituleţu-Buică, pentru funcţia 
de preşedinte al Autorităţii Electorale Permanente. Preşedintele AEP este desemnat pentru un mandat de 8 ani, 
care poate fi reînnoit o singură dată. 
Au fost 252 ”pentru” şi 127 ”împotrivă” pentru Constantin-Florin Mituleţu-Buică, susţinut de PSD. 
De asemenea, au fost 127 voturi ”pentru” şi 252 ”împotrivă” pentru Marian Muhuleţ, propua de Opoziţie. 
Parlamentarii au ales noul preşedinte al AEP prin vot secret cu buletine. 
PSD l-au susţinut pe secretarul general al autorităţii, Constantin-Florin Mituleţu-Buică, iar Opoziţia pe Marian 
Muhuleţ, vicepreşedinte AEP. 
Comisiile juridice reunite ale Camerei Deputaţilor şi Senatului au validat, marţi, în unanimitate, dosarele celor doi 
candidaţi pentru conducerea Autorităţii Electorale Permanente. 
Potrivit Regulamentului privind organizarea şi funcţionarea Autorităţii Electorale Permanente, instituţia este 
condusă de un preşedinte, cu rang de ministru, numit de Camera Deputaţilor şi Senat în şedinţă comună. 
Preşedintele este desemnat pentru un mandat de 8 ani, care poate fi reînnoit o singură dată. 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a anunţat luni că Mircea Drăghici nu mai este propunerea PSD petru Autoritatea 
Electorală Permanentă (AEP), acesta urmând să se ocupe de campaniile electorale, în timp ce Constantin-Florin 
Mituleţu-Buică va fi susţinut de PSD pentru acest post. 
Preşedintele AEP, Daniel Barbu, a demisionat din funcţie pentru a candida la alegerile europarlamentare. El a 
declarat, pentru MEDIAFAX, că nu este sigură candidatura sa, dar că a vrut să evite o „incompatibilitate etică”. 
Mituleţu despre AEP:Autoritatea va desfăşura controale fără nicio problemă, dar cu respectarea legii 
Noul preşedinte al AEP, Constantin-Florin Mituleţu-Buică, a declarat, miercuri, în Parlament, că obicetivele sale 
constau în asigurarea alegerilor libere şi corecte şi a transparenţei angajaţilor.Acesta a adăugat că autoritatea "va 
desfăşura controale fără nicio problemă, dar cu respectarea legii". 
"Mă onorează în primul rând votulîn această zi, 252 de voturi înseamnă ceva, le mulţumesc şi celor care m-au 
votat şi celor care nu m-au votat. Este o onoare pentru mine să preiau mandatul Autorităţii Electorale 
Permanente. Obiectivele sunt alegeri libere şi corecte, transparenţă şi integritate a tuturor angajaţilor Autorităţii 
Electorale Permanente şi tuturor persoanelor implicate în procesele electorale din acest an, din anul următor, dar 
şi pe viitor. Aşa cum ştiţi, am o experienţă în autoritatea electorală şi sunt convins că voi duce la bun sfârşit şi ceea 
ce şi-au propus preşedinţii înaintea mea cât şi obiectivele pentru viitor sunt unificarea legislaţiei electorale şi 
transparenţa cât mai mare procesului electoral", a declarat Constantin-Florin Mituleţu-Buică, în urma votului 
obţinut în plenul reunit al Camerei Deputaţilor şi Senatului. 
Întrebat de controlul efectuat în anul 2018 la PSD, acesta a răspuns că AEP va desfăşura controale la partidele 
politice "fără nicio problemă, dar cu respectarea legii". 
"Autoritatea Electorală Permanentă desfăşoară consecutiv alegeri, adică în fiecare an controale la partidele fie 
parlamentare, fie neparlamentare şi controale pentru campaniile electorale pentru partidele care participă la 
alegeri şi pentru candidaţii independenţi. De fiecare sunt şi vor fi discuţii cu privire la oricare dintre controalele pe 
care le va desfăşura Autoritatea Electorală Permanentă deoarece vorbim de partide politice care sunt 
reprezentate în Parlament, au voce şi se pot exprima, drept urmare întotdeauna vor ridica probleme, în trecut 
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ştiţi că au fost alte formaţiuni politice reprezentate în Parlament la care au fost descoperite nereguli şi în 
continuare Autoritatea va desfăşura controale fără nicio problemă, dar cu respectarea legii", a mai declarat 
acesta. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Desi n-a construit niciun capat din autostrazile promise, Guvernul sustine ca va face si linii de tren de mare 
viteza 
Cu toate ca n-a demonstrat ca ar fi stare sa construiasca, asa cum a promis, autostrazi si canale navigabile in 
parteneriat public-privat (PPP), Cabinetul Dancila anunta ca are de gand se se apuce si de linii ferate de mare 
viteza, care sa lege intre ele regiunile tarii. 
In principiu, regimul PPP presupune ca un privat construieste din bani proprii o sosea, un canal navigabil sau o 
cale ferata si isi recupereaza investitia percepandu-le, apoi, taxe celor care folosesc respectiva infrastructura. E un 
mod de lucru adoptat in special in tarile cu mari aglomerari urbane. 
La noi, Compania de Drumuri a incercat de 3 ori sa construiasca Autostrada Ploiesti - Brasov in regim PPP, dar n-a 
reusit. Motivul: dupa cum a explicat pentru Ziare.com deputatul Catalin Drula (USR), in Romania - o tara cu valori 
de trafic relativ reduse - privatul nu isi poate recupera, intr-o perioada rezonabila, investitia facuta intr-o 
autostrada. 
In consecinta, nici metoda PPP nu are cum sa functioneze, la noi. 
In aceste conditii, pe vremea cand premier era Mihai Tudose, Guvernul a cerut ajutorul Bancii Mondiale (BM) 
pentru a realiza documentatia necesara constructiei autostrazii Comarnic-Brasov, pe care apoi sa o realizeze 
printr-o schema clasica de finantare. 
Tocmai cand acest proiect incepuse sa prinda contur, PSD a schimbat Guvernul. Iar Cabinetul Dancila, proaspat 
investit, a renuntat la colaborarea cu BM si si-a asumat contructia unor obiective mamut de infrastructura prin 
PPP, in ciuda faptului ca aceasta metoda isi dovedise deja ineficienta. 
Ce a promis Guvernul si ce a facut, de fapt, prin PPP 
Primul proiect pe care Cabinetul Dancila a promis ca il va realiza in PPP este Autostrada Ploiesti-Brasov. 
Constructia va fi dificila, in conditiile in care soseaua, desi construita in zona de munte, va trebui sa fie, totusi, una 
de mare viteza. 
Pentru acest proiect, Comisia de Prognoza a lansat o licitatie pentru semnarea unui contract de PPP, la care s-au 
inscris 5 societati. Procedura este in curs, dar se mai pot inca formula contestatii. Oricum, pana ca unul dintre cei 
5 constructori sa ajunga efectiv sa faca un metru de autostrada vor mai trece ani. 
Ulterior, Cabinetul Dancila a mai promis ca, tot printr-un proiect in PPP, va transforma Bucurestiul in port la 
Dunare. La jumatatea lunii decembrie, s-a lansat in dezbatere publica studiul de fundamentare pentru acest 
proiect. 
Asa cum Ziare.com v-a informat deja, sansele ca acest proiect sa se realizeze sunt nule. Cu toate acestea, simpla 
lui existenta influenteaza constructia altor obiective de infrastructura. Spre exemplu, CFR SA e obligat sa faca la 
Gradistea un pod peste Arges mai mare decat ar trebui, astfel incat sa nu stanjeneasca navigatia prin zona a 
navelor de croaziera pe care Cabinetul Dancila spune ca le va aduce in zona, pe Canalul Dunare-Bucuresti. 
In plus, Cabinetul Dancila vrea sa mai faca, tot in PPP: autostrada Targu-Neamt - Iasi - Ungheni si inca o autostrada 
care sa urmeze ruta Bucuresti - Craiova - Calafat - Drobeta-Turnu Severin - Lugoj. 
Mai mult, Guvernul mai vrea sa construiasca, de asemenea in PPP, un "'mini oras' medical in zona Mogosoaia", 
care sa contina un spital de urgenta cu 3.000 de paturi, facultate de medicina, campus universitar etc. 
Pe langa toate aceste proiecte uriase pe care promite ca le va realiza in PPP, Cabinetul Dancila vrea acum sa isi 
mai asume unul. Este vorba despre o linie de tren de mare viteza, care sa ajunga de la Ploiesti tocmai pana la 
Siret, in nordul tarii. 
Pro Infrastructura: Linia de mare viteza, inca o poveste prin care autoritatile mimeaza munca! 
Potrivit unui proiect de hotarare lansat in dezbatare publica de Comisia de Prognoza, Cabinetul Dancila urmeaza 
sa construiasca, tot prin PPP, linia de cale ferata de mare viteza Ploiesti - Buzau - Focsani - Bacau - Pascani - Iasi - 
Suceava - Siret (Vicsani), cu o lungime totala de circa 505 kilometri. 
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Aceasta linie ar urma sa fie gata in 4 ani si, potrivit notei de fundamentare a proiectului, ar "conduce la atragerea 
unui numar insemnat de calatori de la transporturile aeriene si rutiere catre transportul feroviar, la atragerea 
turistilor, a tinerilor cu inalta calificare dornici de a lucra in centrele universitare/de cercetare/industriale, care 
exista/se vor dezvolta pe traseu, dar si a investitorilor straini, prin crearea unor sectoare industriale specializate". 
Constructorul care va realiza calea ferata o va putea inchiria vreme de 16 ani pentru a-si scoate investitia si a face 
profit. In plus, acelasi constructor va primi niste bani sub forma de subventii de la stat. 
Directorul executiv al Asociatiei Pro Infrastructura (API), Ionut Ciurea, a explicat pentru Ziare.com de ce acest 
proiect este, de fapt, o simpla promisiune si nu se va realiza, intr-adevar, niciodata. 
"Pe calea ferata de mare viteza - 'high speed railway' cum mai este numita - viteza maxima de deplasare poate sa 
ajunga la 200 de km/h. Ce-i drept, calea ferata e mai ingusta decat o autostrada. Dar are mai multa 
infrastructura, iar costul de realizare este comparabil, daca nu chiar mai mare in anumite situatii, decat al unei 
autostrazi. 
Iar aici vorbim despre peste 500 de kilometri de cale ferata de mare viteza? Sa presupunem ca fiecare kilometru ar 
costa doar vreo 5 milioane de euro. Tot am ajunge o valoare a proiectului de 2,5 miliarde de euro. 
Cat ar trebui sa costa un bilet de tren ca privatul sa isi scoata banii? Sa ne gandim acum ca romanii vor plati averi 
ca sa ajunga de la Ploiesti la Siret? 
E simplu sa anunti un proiect. Ba, poti ajunge chiar sa organizezi si o licitatie. Dar asta nu inseamna ca se va 
construi vreodata calea ferata de mare viteza care, pur si simplu, nu e rentabila", a explicat Ionut Ciurea. 
Reamintim ca Romania are deja o retea de cale ferata de aproximativ 10.000 de kilometri. In mare parte, insa, 
infrastructura este imbatranita si ar trebui modernizata urgent. Chiar fostul ministru al Transporturilor, Lucian 
Sova, sustinea, in 2018, ca trenurile CFR nu mai circula nici macar cu viteza pe care o atingeau la inceputul anilor 
'90... 
In aceste conditii, in loc sa promita trasee de tren de mare viteza pe care nu are cu ce sa le construiasca, Cabinetul 
Dancila le-ar face un mai mare bine romanilor daca ar stimula investitiile in modernizarea cailor ferate existente. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Consiliul Concurenţei a anunţat data la care va fi finalizată aplicaţia Monitorul Preţurilor 
Aplicaţia Monitorul Preţurilor va fi finalizată până la jumătatea lunii martie, urmând ca apoi companiile să încarce 
datele, informează Consiliul Concurenţei. 
Aplicaţia este realizată de compania Maguay, un contract cu valoarea de 1,422 milioane lei ( peste 305.000 euro) 
fiind semnat în acest sens la sfârşitul lunii decembrie 2018. 
Noua platformă online va conţine atât forma extinsă a Monitorului Preţurilor pentru alimente, instrument lansat 
de autoritatea de concurenţă la sfârşitul anului 2016, cât şi un comparator al preţurilor pentru carburanţii auto. 
Instituţia apreciază că dezvoltarea acestui sistem de monitorizare a preţurilor va conduce la transparentizarea 
pieţei pentru consumatori, permiţându-le să se informeze cu privire la preţurile practicate de către principalii 
distribuitori cu amănuntul a produselor alimentare, respectiv de principalele reţele de distribuţie a carburanţilor 
auto, astfel încât aceştia să poată alege produsele (carburanţii auto şi alimente) cu cel mai bun raport preţ-calitate 
Atât platforma web cât şi aplicaţiile mobile vor oferi multiple facilităţi de căutare, sortare şi filtrare a datelor, în 
completarea instrumentului pe care Consiliul Concurenţei l-a lansat în 2016. 
 
(Sursa: Mediafax) 

 Un proiect depus de Liviu Dragnea şi Şerban Nicolae prevede că depozitele în aur constituite de BNR în 
străinătate nu pot depăşi 5% din rezervă 
Banca Națională a României ar putea fi obligată să aducă în țară rezervele de aur care în prezent sunt păstrate, în 
proporție de 65%, în străinătate.  Un proiect de lege depus de președintele PSD, Liviu Dragnea, și de senatorul 
Șerban Nicolae prevede că depozitele de aur constituite de BNR în străinătate nu pot depăși 5% din rezervă. 
BNR poate depozita aur în străinătate exclusiv în scopul obținerii de venituri prin tranzacționare și alte operațiuni 
specifice, conform proiectului de lege. 
În motivare, inițiatorii precizează că pentru aurul depozitat în străinătate BNR nu realizează niciun fel de venituri 
ci doar achită contravaloarea costurilor de depozitare. 
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Proiectul care modifică Legea nr. 312/2004 privind Statutul Băncii Naţionale a României mai prevede că BNR va 
urmări menţinerea rezervelor la un nivel adecvat tranzacţiilor externe ale României şi, dacă există pericolul 
diminuării rezervelor, să prezinte un raport Parlamentului şi Guvernului. 
"Banca Naţională a României, respectând regulile generale privind lichiditatea şi riscul specific activelor externe, 
stabileşte şi menţine rezerve, în astfel de condiţii încât să poată determina periodic mărimea lor exactă, rezerve 
alcătuite cumulativ ori selectiv din următoarele elemente: a) aur deţinut în tezaur în ţară sau depozitat în 
străinătate; b) active externe, sub formă de bancnote şi monede sau disponibil în conturi la bănci sau la alte 
instituţii financiare în străinătate, exprimate în acele monede şi deţinute în acele ţări, pe care le stabileşte Banca 
Naţională a României; c) orice alte active de rezervă, recunoscute pe plan internaţional, inclusiv dreptul de a 
efectua cumpărări de la Fondul Monetar Internaţional în cadrul tranşei de rezervă, precum şi deţinerile de 
drepturi speciale de tragere; d) cambii, cecuri, bilete la ordin, precum şi obligaţiuni şi alte valori mobiliare, 
negociabile sau nu, emise sau garantate de persoane juridice nerezidente, clasificate în primele categorii de către 
agenţiile de apreciere a riscurilor, recunoscute pe plan internaţional, exprimate şi plătibile în valută în locuri 
acceptabile pentru Banca Naţională a României; e) bonuri de tezaur, obligaţiuni şi alte titluri de stat, emise sau 
garantate de guverne străine sau de instituţii financiare interguvernamentale, negociabile sau nu, exprimate şi 
plătibile în valută în locuri acceptabile pentru Banca Naţională a României" - se arată în proiectul legislativ. 
Textul propune ca BNR să urmărească menţinerea rezervelor la un nivel adecvat tranzacţiilor externe ale 
României. 
"Dacă există pericolul diminuării rezervelor, până la un nivel care ar periclita tranzacţiile internaţionale ale 
statului, precum şi în cazul în care diminuarea s-a produs, Banca Naţională a României prezintă Parlamentului şi 
Guvernului, de îndată, un raport privind situaţia rezervelor şi cauzele care au condus sau care pot conduce la o 
astfel de reducere. Raportul va conţine recomandările Băncii Naţionale a României privind politicile 
guvernamentale macroeconomice necesare pentru preîntâmpinarea sau remedierea situaţiei", precizează 
proiectul. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Dancila reinfiinteaza prin OUG Cancelaria premierului, desfiintata acum 2 ani de Grindeanu 
Guvernul a adoptat in sedinta de miercuri un proiect de ordonanta de urgenta prin care este reinfiintata 
Cancelaria Premierului, structura desfiintata de primul premier al coalitiei PSD-ALDE, Sorin Grindeanu. 
Ordonanta nu fusese anuntata, ea fiind inclusa pe ordinea de zi suplimentara a sedintei de Guvern. 
"Avem un proiect de ordonanta de urgenta privind modificarea si completarea unor acte normative. Este de fapt 
un act normativ pentru organizarea Guvernului, se reinfiinteaza Cancelaria Premierului, in cadrul aparatului de 
lucru al Guvernului. 
E o structura fara personalitate juridica, subordonata premierului. A mai functionat in trecut aceasta structura, 
stiti foarte bine. Decizia de infiintare a fost luata pentru o mai buna coordonare a activitatilor aparatului de lucru 
al prim-ministrului", a anuntat la finalul sedintei de Guvern purtatorul de cuvant al Executivului, Nelu Barbu. 
Intrebat despre eventuale nume care se vor regasi in cancelaria lui Dancila sau costurile pe care le va presupune, 
Barbu a spus ca nu exista astfel de detalii la acest moment: "S-a creat cadrul normativ pentru infiintare, este o 
ordonanta de urgenta, urmeaza acte subsecvente pentru operationalizare". 
Amintim ca Grindeanu a desfiintat, in prima sedinta de guvern dupa ce a ajuns la Palatul Victoria, tot prin 
ordonanta de urgenta, Cancelaria premierului, ale carei atributii, activitati si personal au fost apoi preluate de 
Secretariatul General al Guvernului. La acest moment, la sefia SGG se afla fostul judecator CCR Toni Grebla. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Guvernul aloca 252,7 milioane de lei pentru alegerile europarlamentare si a stabilt cum vor arata buletinele 
de vot 
Guvernul a aprobat, miercuri, unele masuri privind organizarea si desfasurarea alegerilor europarlamentare, 
acestea vizand atat aspecte tehnice, cat si atributiile si sarcinile care le revin institutiilor implicate. De asemenea, 
au fost aprobate bugetul si cheltuielile, suma necesara pentru buna desfasurare a scrutinului ridicandu-se la 
252.732.000 de lei. 
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Prin hotararile de Guvern adoptate au fost stabilite modelul, dimensiunile, conditiile de tiparire, de gestionare si 
de utilizare a timbrului autocolant la alegerile pentru membrii din Romania in Parlamentul European din anul 
2019, modelul de buletin de vot, de liste electorale si cel al stampilelor birourilor electorale, respectiv al celor cu 
mentiunea "VOTAT". 
De asemenea, au fost stabilite atributiile si sarcinile care revin Autoritatii Electorale Permanente, Ministerului 
Afacerilor Interne, Ministerului Afacerilor Externe, Ministerului Sanatatii, Institutului National de Statistica, 
Serviciului de Telecomunicatii Speciale, prefectilor si primarilor in pregatirea, organizarea si desfasurarea 
alegerilor pentru Parlamentul European din acest an. 
"Totodata, au fost aprobate Bugetul si cheltuielile necesare pentru pregatirea, organizarea si desfasurarea 
alegerilor pentru Parlamentul European. Astfel, suma necesara pentru buna desfasurare a scrutinului este de 252 
de milioane 732 mii lei. Aceste fonduri vor fi repartizate institutiilor cu atributii in organizarea alegerilor, respectiv 
Ministerului Afacerilor Interne, Secretariatului General la Guvernului, Autoritatii Electorale Permanente, 
Ministerului Afacerilor Externe si Serviciului de Telecomunicatii Speciale", arata MAI. 
In sedinta de Guvern din 14 februarie au fost stabilite deja reglementari cu privire la garantarea organizarii in mod 
liber, corect si sigur a alegerile europarlamentare, prin masuri de prevenire si combatere a fraudelor electorale, 
prin asigurarea securitatii cibernetice si a protectiei datelor cu caracter personal prelucrate in context electoral. 
Astfel, Autoritatea Electorala Permanenta, impreuna cu Serviciul de Telecomunicatii Speciale si Institutul National 
de Statistica, asigura implementarea si operationalizarea Sistemului informatic de monitorizare a prezentei la vot 
si de prevenire a votului ilegal - SIMPV. 
Selectia persoanelor care vor asigura operarea Sistemului informatic de monitorizare a prezentei la vot si de 
prevenire a votului ilegal in sectiile de votare se va realiza conform prevederilor in vigoare. 
De asemenea, AEP va asigura, cu sprijinul STS, aplicatia, echipamentele si serviciile informatice utilizate de Biroul 
Electoral Central pentru centralizarea rezultatelor votarii. Operatorii de calculator vor asigura inregistrarea video-
audio neintrerupta a operatiunilor efectuate de catre membrii birourilor electorale ale sectiilor de votare pentru 
numararea voturilor. 
Formatiunile politice care vor participa la alegeri, precum si candidatii independenti, pot desemna persoane care 
sa verifice inclusiv in ziua de referinta, pana la incheierea votarii, aplicatia informatica utilizata de BEC si 
organismele electorale ierarhic inferioare pentru centralizarea rezultatelor votarii. 
Presedintele biroului electoral al sectiei de votare va asigura transmiterea prin mijloace electronice catre BEC a 
fotografiei procesului-verbal privind consemnarea rezultatelor votarii. 
Atat inregistrarile, cat si fotografiile proceselor-verbale se vor realiza in localul de vot prin intermediul 
terminalelor informatice puse la dispozitie de STS, mai arata MAI. 
Recent, Guvernul a stabilit oficial ziua de 26 mai pentru alegerile europarlamentare si calendarul pentru alegeri, 
astfel ca pana in 28 martie trebuie depuse candidaturile. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 ALDE merge pe cont propriu la alegerile europarlamentare. Norica Nicolai, Daniel Barbu şi Renate Weber, capi 
de listă 
ALDE va candida singur pe lista la alegerile europarlamentare și nu împreună cu PSD. Anunțul a fost făcut de 
liderul partidului,  Călin Popescu Tăriceanu, care a precizat că lista ALDE, care conține 10 nume, va fi deschisă, în 
ordine, de Norica Nicolai, Daniel Barbu și Renate Weber. 
Potrivit preşedintelui ALDE, pe locul 4 se află Ovidiu Silaghi, fost ministru al Transporturilor, pe locul 5 - deputatul 
Varujan Vosganian, locul 6 este ocupat de deputatul Andrei Gerea, locul 7 i-a revenit lui Radu Silaghi Dumitrescu 
de la Universitatea 'Babeş Bolyai' din Cluj, locul 8 - deputatului Eusebiu Pistru, locul 9 - fostului parlamentar Horia 
Victor Toma şi locul 10 - lui Tudor Tim Ionescu de la organizaţia de tineret ALDE. 
Tăriceanu a precizat că până la locul 33 sunt preşedinţi ai organizaţiilor ALDE. 
'Există o repartiţie echilibrată între regiunile geografice, în aşa fel încât toţi alegătorii noştri să aibă convingerea că 
votează o listă care le va reprezenta interesele în viitor în Parlamentul European', a adăugat Tăriceanu. 
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Întrebat dacă ALDE va merge la alegerile europarlamentare pe liste separate, Tăriceanu a răspuns: "S-a bătut în 
cuie lista ALDE şi nu se mai pune în discuţie (n.r. - o listă comună cu PSD). Noi, pentru că suntem un partid ceva 
mai mic, putem să avansăm şi mai repede şi am hotărât să începem campania cât mai devreme". 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Preşedintele Klaus Iohannis participă la Summitul B9 din Slovacia 
Preşedintele Klaus Iohannis va participa, joi, la Summitul Formatului Bucureşti 9 (B9), care va avea loc la Kosice, în 
Republica Slovacă, potrivit unei informări a Administraţiei Prezidenţială. 
La eveniment vor participa şi şefii de stat din Bulgaria, Cehia, Estonia, Ungaria, Letonia, Lituania, Polonia şi 
Slovacia, precum şi secretarul general al NATO. 
Potrivit Administraţiei Prezidenţiale, la reuniune vor fi abordate teme majore aflate în prezent pe agenda 
NATO, cu accent pe situaţia de securitate din vecinătatea Alianţei, inclusiv în regiunea Mării Negre, respectiv pe 
combaterea ameninţărilor hibride şi consolidării rezilienţei, în actualul context internaţional. 
De asemenea, consolidarea prezenţei aliate înaintate, sprijinul pentru partenerii estici şi pentru cei din regiunea 
Balcanilor de Vest vor ocupa un loc important în cadrul discuţiilor. 
La finalul reuniunii, va fi adoptată o declaraţie comună, care va evidenţia evaluările şi obiectivele comune ale 
statelor participante la acest format, inclusiv în pregătirea următorului summit aliat, preconizat pentru finalul 
acestui an. 
Formatul Bucureşti (B9) a fost lansat la iniţiativa preşedinţilor României şi Poloniei. Primul summit a avut loc în 
noiembrie 2015, la Bucureşti, iar al doilea la Varşovia, în iunie 2018. 
Formatul B9 reprezintă o platformă pentru aprofundarea dialogului şi cooperării între aliaţii de pe Flancul Estic al 
NATO, în vederea articulării contribuţiei specifice a acestora la procesele în derulare din cadrul Alianţei, în deplină 
concordanţă cu principiile solidarităţii şi indivizibilităţii securităţii tuturor statelor membre NATO. 
Reuniunea din acest an are loc într-un context special, în 2019 fiind marcaţi 70 de ani de la crearea Alianţei Nord-
Atlantice, respectiv 20 şi 15 ani de la aderarea statelor aliate participante la B9.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Reuniunea informală a miniştrilor în domeniul comunicaţiilor, găzduită joi şi vineri la Palatul Parlamentului 
Ministrul Comunicaţiilor şi Societăţii Informaţionale, Alexandru Petrescu, va prezida, în perioada 28 februarie - 1 
martie, Reuniunea informală a miniştrilor în domeniul comunicaţiilor (TTE) şi cea de-a treia Conferinţă ministerială 
cu statele din Parteneriatul Estic, evenimente organizate la Palatul Parlamentului din Bucureşti. 
În cadrul celei de-a treia Conferinţe ministeriale cu statele din Parteneriatul Estic, din 28 februarie 2019, miniştrii 
UE responsabili de economia digitală şi reprezentanţii acestora se vor întâlni cu omologii lor din Armenia, 
Azerbaidjan, Belarus, Georgia, Republica Moldova şi Ucraina, iar agenda discuţiilor se va concentra pe extinderea 
beneficiilor pieţei unice digitale către partenerii est-europeni. 
La reuniunea informală a miniştrilor în domeniul comunicaţiilor (TTE), din data de 1 martie, vor participa miniştrii 
telecomunicaţiilor din statele Uniunii Europene, precum şi vicepreşedintele Comisiei Europene, comisarul 
european în domeniul digital, Andrus Ansip. Principalele subiecte de discuţie vor fi axate pe inteligenţa artificială 
şi pe Strategia Pieţei Unice Digitale - post 2020. 
Strategia actuală privind piaţa unică digitală ("Strategia DSM') a fost prezentată de Comisia Europeană pe data de 
6 mai 2015. Scopul acestui document este acela de a reduce barierele şi de a oferi mai multe oportunităţi de a 
face afaceri în întreaga UE într-un mod legal, sigur şi accesibil, crearea unei pieţe unice digitale funcţionale şi a 
condiţiilor adecvate care permit statelor membre, întreprinderilor şi cetăţenilor să inoveze şi să profite de 
digitalizare. 
În acelaşi timp, inteligenţa artificială a fost propusă ca temă de discuţie în cadrul reuniunii, având o importanţă 
politică, strategică şi economică pentru Europa, deoarece poate genera beneficii majore, cum ar fi: tratarea 
bolilor, reducerea ratelor de deces în accidentele rutiere, combaterea schimbărilor climatice, minimizarea 
impactului agriculturii asupra mediului, creşterea siguranţei Europei, capacitate etc. 
Reuniunile informale ale miniştrilor constituie o practică uzuală a fiecărei preşedinţii la Consiliul Uniunii Europene, 
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cu scopul de a asigura cadrul adecvat unei reflecţii comune şi un schimb de opinii pe teme de interes la nivel 
european şi internaţional.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Brexit: Parlamentul britanic a adoptat un amendament privind organizarea în 14 martie a unui vot în Camera 
Comunelor pentru amânarea ieşirii din U.E 
Franța și Germania au închis ușa oricărei renegocieri a acordului privind Brexitul. Președinte Macron și cancelarul 
Merkel au cerut Londrei să vină cu o viziune clară și cu un proiect concret pentru o ieșire ordonată din Uniune pe 
29 martie. Ei au dat de înțeles că ar putea accepta o amânare a Brexitului doar dacă va exista o perspectivă clară 
de rezolvare a situației. 
O posibila amânare a Brexitului, pe termen scurt, se conturează ca soluție de compromis la Londra. Theresa May a 
admis ideea, iar parlamentarii britanici au adoptat miercuri seară un amendament care menţionează 
angajamentul premierului Theresa May de a organiza în 14 martie un vot în Camera Comunelor cu privire la 
amânarea ieşirii din Uniunea Europeană în cazul în care parlamentul respinge varianta unui Brexit fără acord. 
Amendamentul F, prezentat de către deputata laburistă Yvette Cooper, a fost adoptat cu 502 voturi pentru şi 20 
voturi împotrivă 
În același timp, deputații au mandatat-o pe Theresa May să se asigure că drepturile europenilor, convenite cu 
Bruxellesul, vor fi protejate după Brexit, indiferent de rezultatul negocierilor. 
Opoziția laburistă insistă cu un nou referendum, deși a înregistrat un eșec în parlament cu amendamentul său. 
Clauza de backstop privind frontiera irlandeză este principala problemă. 
Varianta Brexitului fără acord rămâne și ea în picioare. Divorțul efectiv este programat peste o lună. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Eşec diplomatic în Vietnam. Summitul s-a încheiat mai devreme. Donald Trump şi Kim Jong-un au anulat 
ceremonia de semnare a unui acord 
Preşedintele american Donald Trump şi liderul nord-coreean Kim Jong-un au încheiat summitul mai devreme, joi, 
fără a semna un acord într-o ceremonie comună, a informat Casa Albă, relatează site-ul postului BBC. 
Mai multe publicaţii au relatat joi că masa pe care urma să o ia împreună cei doi lideri a fost anulată. 
Casa Albă nu a oferit încă o explicaţie în acest sens. 
ŞTIREA iniţială 
Preşedintele american Donald Trump şi liderul suprem nord-coreean Kim Jong-un şi-ar putea anula joi ceremonia 
comună de semnare a unui acord, plănuind să îşi încheie summitul mai devreme, relatează site-ul USA Today şi 
postul CNN. 
„Viteza nu este importantă pentru mine, nu mă grăbesc. Ceea ce este important este să facem acest lucru bine”, a 
declarat Trump, înainte de anularea ceremoniei. 
Masa pe care cei doi urmau să o ia împreună a fost de asemenea anulată. 
Preşedintele american Donald Trump şi liderul nord-coreean Kim Jong-Un au început discuţiile bilaterale oficiale, 
în spatele uşilor închise, în a doua zi a summitului din Vietnam, care a început cu o scurtă conferinţă de presă, 
conform BBC. 
(Sursa: Mediafax) 
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